

Graduation Is Key to Successful Work Path for Québec Students

January 31, 2008 – The school to work transition is critical for every young adult and their long-term career prospects. But the paths young people take vary significantly. ***From School to the Labour Market in Québec*** is the sixth in CPRN's series, *Pathways for Youth to the Labour Market*. It examines the experience of young people in Québec and their learning paths and early labour market outcomes. The study, which focuses on students taking vocational education at the high school level and/or technical education at the college level, draws on data from a variety of sources, including administrative data on students enrolled in the education system in Québec as well as surveys of graduates.

The study shows that both vocational and technical graduates in Québec had much better labour market outcomes, on average, than young people (aged 15-29) who did not complete high school and were not enrolled in education when surveyed. The authors also find that a large share of these graduates, especially of secondary level vocational training, followed paths with interruptions or “non-linearities” (such as participating in higher education before taking a vocational program).

From School to the Labour Market in Québec was prepared by the Ministère de l'Éducation, du Loisir et du Sport of Québec and is being jointly published by CPRN and the Ministère. The study is the first of its kind in Canada. To read or download the report, [click here](#).

Other *Pathways* Reports

Listed below are the five other titles in the CPRN *Pathways* series. Click on the title to read or download the report.

[***Career Development Services for Canadian Youth: Access, Adequacy and Accountability***](#) by Donnalee Bell and Lynne Bezanson, July 2006.

[***Pathways of Alberta Youth through the Post-secondary System into the Labour Market, 1996-2003***](#) by Harvey Krahn and Julie Hudson, November 2006.

[***Pathways for Youth to the Labour Market: An Overview of High School Initiatives***](#) by Alison Taylor, April 2007.

► **FRANÇAIS**

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

u n s u b s c r i b e

[Trading Up – High School and Beyond: Five Illustrative Canadian Case](#)

[Studies](#) by Mame McCrea Silva and Susan M. Phillips, May 2007.

[Education-to-Labour Market Pathways of Canadian Youth: Findings for the](#)

[Youth in Transition Survey](#) by Darcy Hango and Patrice de Broucker, November 2007.

Margaret MacAdam Appointed CPRN Senior Research Fellow

CPRN President Dr. Sharon Manson Singer has announced the appointment of Margaret MacAdam, Ph.D., as Senior Research Fellow.

Margaret received her Ph.D. in 1987 from The Heller School of Social Policy, Brandeis University. Her award-winning dissertation used quantitative methods to identify the risk factors of nursing home placement among a large community-dwelling population in South Carolina. Her subsequent work at the Centre for Health Policy at Brandeis University focused on studying new approaches to assisting the frail elderly to remain in the community. She was one of the first researchers to examine the working conditions of home care employees, the backbone of providing care at home.

After relocating to Canada in 1992 to become Senior Vice President, Baycrest Centre for Geriatric Care, she continued her research interests in community care through analysing home care policy issues in Canada and in other countries.

Dr. MacAdam is a member of the International Scientific Council for SOLIDAGE, a research consortium initiated by McGill University and the University of Montreal devoted to studying the integration of elderly care. She co-authored the book, *Care for Frail Elders: Developing Community Solutions*.

Margaret is also Adjunct Associate Professor, University of Toronto, Faculty of Social Work.



RÉSEAUX CANADIENS DE RECHERCHE
EN POLITIQUES PUBLIQUES

Des leaders en matière de participation et de recherche sur les politiques socio-économiques



L'obtention du diplôme : la clé d'un cheminement réussi des étudiants québécois sur le marché du travail

Le 31 janvier 2008 – La transition de l'école vers le marché du travail est un élément déterminant des perspectives de carrière à long terme de tous les jeunes adultes. Mais les trajectoires empruntées par les jeunes varient considérablement. Le rapport *De l'école vers le marché du travail au Québec* est le sixième de la collection des documents que les RCRPP publient dans le cadre du projet sur les *Voies d'accès des jeunes au marché du travail*. On y examine l'expérience vécue par les jeunes au Québec en fonction de leurs cheminements scolaires et de leurs réalisations initiales sur le marché du travail. L'étude, qui met l'accent sur les étudiants qui acquièrent une formation professionnelle au niveau secondaire ou une formation technique au niveau collégial, s'appuie sur des données tirées d'une diversité de sources, dont des données administratives relatives aux étudiants inscrits dans le système d'éducation au Québec ainsi que des données provenant d'enquêtes auprès des diplômés.

L'étude indique que les diplômés des volets tant professionnels que techniques au Québec ont de bien meilleures réalisations, en moyenne, sur le plan professionnel que celles des jeunes (âgés de 15 à 29 ans) qui n'ont pas terminé leurs études secondaires et qui n'étaient pas inscrits dans le système scolaire au moment des enquêtes. Les auteurs ont aussi constaté qu'une forte proportion de ces diplômés, notamment ceux qui ont acquis une formation professionnelle au secondaire, ont suivi des cheminements ponctués d'interruptions ou ayant un caractère « non linéaire » (comme le fait d'entreprendre des études supérieures avant de s'inscrire à un programme professionnel).

Le ministère de l'Éducation, du Loisir et du Sport du Québec s'est chargé de la préparation de l'étude *De l'école vers le marché du travail au Québec* et sa publication est assurée conjointement par les RCRPP et le Ministère. L'étude est la première du genre au Canada. Pour consulter ou télécharger le rapport, veuillez [cliquer ici](#).

Autres rapports publiés dans la collection sur les Voies d'accès

Voici la liste des cinq autres titres qui font partie de la collection des RCRPP sur les Voies d'accès. Il suffit de cliquer sur les titres pour consulter ou télécharger les rapports.

[*Services de développement de carrière axés sur les jeunes au Canada : Accessibilité, pertinence et responsabilité*](#), Donnalee Bell et Lynne Bezanson, juillet 2006.

[*Pathways of Alberta Youth through the Post-secondary System into the Labour Market, 1996-2003*](#), Harvey Krahn et Julie Hudson, novembre 2006.

[*Paver la voie vers un bon emploi : Tour d'horizon des initiatives dans l'enseignement secondaire*](#), Alison Taylor, avril 2007.

► ENGLISH

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

d é s a b o n n e r

[Trading Up – High School and Beyond: Five Illustrative Canadian Case](#)

[Studies](#), Mame McCrea Silva et Susan M. Phillips, mai 2007.

[Cheminements des jeunes Canadiens des études au marché du travail :](#)

[résultats de l'Enquête auprès des jeunes en transition](#), Darcy Hango et Patrice de Broucker, novembre 2007.

Nomination de Margaret MacAdam à titre d'agrégée de recherche principale aux RCRPP

Sharon Manson Singer, présidente des RCRPP, a annoncé la nomination de Margaret MacAdam à titre d'agrégée de recherche principale.

Margaret a obtenu un doctorat en 1987 qui lui a été décerné par la Heller School of Social Policy, de la Brandeis University. Sa thèse, qui a été primée, a fait appel à des méthodes quantitatives pour évaluer les facteurs de risque associés à des placements dans des centres de soins infirmiers d'une importante population vivant en milieu communautaire en Caroline du Sud. Ses travaux subséquents au Centre for Health Policy de la Brandeis University ont porté sur l'étude de nouvelles méthodes d'aide aux personnes âgées de santé fragile pour qu'elles puissent continuer de vivre au sein de la collectivité. Elle a fait partie des premiers chercheurs qui ont étudié les conditions de travail des personnes affectées aux soins à domicile, dont le travail constitue la pierre angulaire de la prestation de soins domicile.

Après son retour au Canada en 1992 pour assumer les fonctions de vice-présidente principale du Baycrest Centre for Geriatric Care, elle a poursuivi des travaux de recherche dans son domaine de prédilection que sont les soins en milieu communautaire, en analysant des enjeux relatifs aux politiques de soins à domicile, tant au Canada que dans d'autres pays.

Margaret MacAdam est membre du Conseil scientifique international de SOLIDAGE; il s'agit d'un consortium de recherche sur les services intégrés pour les personnes âgées, qui fut mis sur pied à l'initiative de l'Université McGill et de l'Université de Montréal. Elle est co-auteure de l'ouvrage *Care for Frail Elders: Developing Community Solutions*.

Elle est aussi professeure agrégée auxiliaire à la Faculty of Social Work, de l'Université de Toronto.